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P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniu  18.01.2021 r. o  godz. 15.00 

w  Miejskim Ośrodku Kultury  w Łazach ul.Tadeusza Kościuszki 5. 

 

Listy obecności w załączeniu. 

Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach – powiedziała,   że w związku    

z zaistniałą sytuacją w kraju dot.  COVID-19 zarządza się możliwość uczestniczenia przez 

Radnego we wspólnym  posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej  w Łazach za pomocą środków 

porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania). 

 

Radni biorący udział w posiedzeniu w zdalnym trybie obrad: 

 

- Krzysztof Furman 

- Edyta Wójcik 

- Wiesława Majczak 

- Marta Grzesica 

- Justyna Snopek 

- Agnieszka Janus 

- Antoni Flak 

 

Pozostali Radni osobiście uczestniczyli w posiedzeniu Komisji. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady  otwarła posiedzenie, powitała przybyłych                               

i poinformowała, że tematem  jest:  

1. Analiza i zaopiniowanie materiałów na sesje Rady Miejskiej w Łazach. 

2. Sprawy bieżące. 

Ad.1. 

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak poniżej: 

1.Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Łazy na lata 2021 -2031. 

 

Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy –  powiedziała, niniejszą uchwałą dokonuje się 

zwiększenia limitu wydatków na rok 2021 dla zadania p.n. "Modernizacja dróg gminnych - 

FRIL" o 800.000,00 zł z tytułu niewykorzystanych środków w roku 2020, realizowanego ze 

środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych.  

Jednocześnie koryguje się limit zobowiązań dla tego zadania wykazany w Uchwale               

Nr XXI/130/2020 Rady Miejskiej w Łazach z dnia 16 grudnia 2020 w sprawie uchwalenia 
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wieloletniej prognozy finansowej Gminy Łazy na lata 2021-2031 do kwoty  594.663,00 zł, 

równej limitowi wydatków w roku 2021.  

W związku ze zwiększeniem limitu wydatków 2021 roku o niewykorzystane środki z roku 

2020, zwiększa się limit zobowiązań o niewykorzystany limit zobowiązań z roku 2020           

w wysokości 623.754,52,00 zł, do kwoty 1.218.417,52 zł.  

 

Komisja Budżetowa jednogłośnie zaopiniowała ( 7 głosów za ) projekt uchwały                

w sprawie: uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łazy na lata            

2021 -2031. 

 

2.Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Łazy                 

na rok 2021. 

Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy powiedziała, że niniejszą uchwałą dokonuje się:  

1). przeniesienia planu dochodów budżetowych z tytułu opłaty targowej w wysokości 

20.000,00 zł z paragrafu 0430 (wpływy opłaty targowej) na paragraf 2680 (rekompensaty 

utraconych dochodów w podatkach i opłatach lokalnych) w związku ze zmianą  Ustawy z dnia 

2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych 

wchodzącej w życie z dnie 1 stycznia 2021 roku stanowiącej, że w okresie od 1 stycznia do 

31 grudnia 2021 roku nie pobiera się opłaty targowej. Z tytułu niepobierania przedmiotowej opłaty 

gminie będzie przysługiwała rekompensata utraconych dochodów. 

2). zwiększenia planu wydatków majątkowych o 800.000,00 zł na realizację zadania 

modernizacji dróg gminnych ze środków RFIL niewykorzystanych w roku 2020, 

3). zwiększeniu deficytu budżetu o 800.000,00 zł i sfinansowanie go niewykorzystanymi 

środkami w roku 2020, 

4). zwiększeniu przychodów budżetu z tytułu niewykorzystanych środków o 800.000,00 zł, 

5). ustaleniu planu przychodów i wydatków finansowanych z tych przychodów, związanych 

ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu jest wynikającymi z odrębnych ustaw (zmiana 

dotyczy zadania modernizacji dróg gminnych ze środków RFIL). 

 

Komisja Budżetowa jednogłośnie zaopiniowała ( 7 głosów za ) projekt uchwały                

w sprawie  zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Łazy  na rok 2021. 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki                      

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Łazy na rok 2021”. 

 

Jolanta Góralczyk – Inspektor ds.  Profilaktyki, Uzależnień i Zdrowia – powiedziała, że 

zgodnie z art. 41 ust. 1 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (t.j. Dz.U. z 2019 r., poz. 2277, z późniejszymi zmianami) 

prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz 

integracji społecznej osób uzależnionych od alkoholu należy do zadań własnych Gmin. 
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Realizacja zadań prowadzona jest w oparciu o Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych uchwalany corocznie przez Radę Miejską. 

Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych powinien 

obejmować niżej wymienione zadania: 

- zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych       

od alkoholu, 

- udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy psychospołecznej 

i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie, 

- prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, w szczególności dla 

dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na rzecz 

dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych 

i socjoterapeutycznych, 

- wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej rozwiązywaniu 

problemów alkoholowych, 

- podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w art. 131                      

i 15 ustawy oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego. 

Realizacja tych zadań została ujęta w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych dla Gminy Łazy na rok 2021. 

Program opracowany został zgodnie z założeniami ustawy o wychowaniu w trzeźwości                

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz z założeniami określonymi w Narodowym Programie 

Zdrowia, o których mowa w art. 9 ust.1 ustawy z dnia 11 września 2015 r. o zdrowiu publicznym 

(t.j. Dz. U. z 2019 r., poz. 2365, z późniejszymi zmianami). 

Zadania ujęte w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

zgodnie z przepisami ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, 

finansowane są z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, środki te 

nie mogą być przeznaczane na inne cele. 

Zarządzeniem nr 6 Burmistrza Łaz z dnia 11 stycznia 2021 r. projekt Programu został poddany 

konsultacjom społecznym  w sposób określony w Uchwale nr XLI/337/10 Rady Miejskiej 

w Łazach z dnia 17 września 2010 r. w sprawie: określenia sposobu przeprowadzania konsultacji 

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie lub radą działalności pożytku publicznego, aktów prawa 

miejscowego w dziedzinach dotyczących ich działalności statutowej, poprzez zamieszczenie na 

stronie internetowej www.bip.lazy.pl. 

 

Opinia Komisji Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska jest jednogłośnie pozytywna. 

 

Opinia Komisji Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu jest 

jednogłośnie pozytywna. 

 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: nadania nazwy drodze wewnętrznej na terenie Gminy 

Łazy  w obrębie Chruszczobród. 

 

Małgorzata Ściślicka p.o. Kierownika Wydziału Gospodarowania Nieruchomościami – 

powiedziała, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 13 ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej 

właściwości Rady Gminy należy: 



4 
 

- podejmowanie uchwał w sprawie herbu gminy, nazw ulic i placów będących drogami 
publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych w rozumieniu ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach 

publicznych (tj. Dz. U. z 2020 r. poz. 470), a także wznoszeniu pomników. 

Przedłożony projekt uchwały obejmuje propozycję nazwy drogi ”Rumiankowa„ oznaczonej numerem 

geodezyjnym 5371 na terenie obrębu Chruszczobród, gmina Łazy. Nadanie nazwy wyżej wymienionej 

drodze wewnętrznej było wnioskowane przez jej współwłaścicieli i poparte zgodą Radnych i Sołtysa 

Sołectwa Chruszczobród. 

Droga o numerze geodezyjnym 5371 stanowi własność Gminy Łazy na podstawie decyzji Starosty 

Zawierciańskiego Nr G.6017-1/18/2000/2004 z dnia 15.11.2004 r. Zgodnie z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego, położona jest na terenach przeznaczonych pod drogę wewnętrzną. 

 

Opinia Komisji Rozwoju i Promocji  jest jednogłośnie pozytywna. 

Opinia Komisji Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska jest jednogłośnie pozytywna. 

 

 

5.Podjęcie uchwały w sprawie: zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

 

 

Małgorzata Ściślicka p.o. Kierownika Wydziału Gospodarowania Nieruchomościami – 

powiedziała, że przedmiotowa droga ma swoją nazwę, jednak nie była dotychczas zaliczona 

do kategorii dróg gminnych. Droga spełnia parametry pozwalające na zaliczenie jej do 

kategorii dróg gminnych i ma uregulowany stan prawny – stanowi własność Gminy Łazy. 

 

Opinia Komisji Rozwoju i Promocji  jest jednogłośnie pozytywna. 

Opinia Komisji Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska jest jednogłośnie pozytywna. 

 

6.Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Łazach          

na 2021 rok. 

 

Radni zapoznali się z planem pracy Rady Miejskiej w Łazach na 2021 rok. Głosowanie 

odbędzie się na sesji. 

 

 

7.Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia planu pracy i planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łazach na 2021 rok. 

 

Radni zapoznali się z planem pracy i planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej          

w Łazach na 2021 rok. 

 

Głosowanie odbędzie się na sesji. 

 

8.Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia planów pracy Komisji  Rady Miejskiej  

              w Łazach na 2021 rok. 

 

Radni zapoznali się z planami pracy Komisji  Rady Miejskiej w Łazach na 2021 rok. 

Głosowanie odbędzie się na sesji. 
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Ad.2. 

 

W sprawach różnych Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach –

zapoznała Radnych z korespondencją jaka wpłynęła do Rady w okresie międzysesyjnym.  

 

Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady. 

 

Maciej Kaczyński Burmistrz Łaz poinformował, że został zaproszony Pan Michał Milka – 

Pełnomocnik  spółki MEDICUS, który przed rozpoczęciem sesji w dniu 20.01.2021 r.     

przedstawi informacje na temat szczepień przeciwko COVID – 19 dla seniorów. 

 
Krzysztof  Pleban – Kierownik Wydziału spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego – 

powiedział, że na gminy zostało nałożone zadanie zlecone, polegające na organizacji transportu  

do punktu szczepień przeciwko chorobie COVID-19. Z możliwości takiej mogą skorzystać 

osoby, które posiadają orzeczenie o niepełnosprawności (ruchowej lub neurologicznej)  

a także te, które mają obiektywne i niemożliwe do przezwyciężenia we własnym zakresie 

trudności w samodzielnym dotarciu do punktu szczepień.  

Ustalone zostało, że transport realizowany będzie przez jednostki OSP  

w Chruszczobrodzie oraz Rokitnie Szlacheckim.  

Ponadto zorganizowana została w naszym Urzędzie infolinia, gdzie można dowiedzieć się 

więcej na temat przedmiotowego transportu. 

Uzgodniono także, że kwestie konieczności zapewnienia mieszkańcowi dojazdu na 

szczepienie, będą ustalały odpowiednie podmioty lecznicze na terenie miasta organizując 

grupę osób planowanych do zaszczepienia. Lista taka każdorazowo będzie przekazywana  

do osób zajmujących się realizacją transportu. 

Na stronie internetowej urzędu zamieszczone zostało zaproszenie seniorów  

na szczepienie, a po stosownych ustaleniach z kolejnym podmiotem leczniczym, ukaże się 

komunikat ze wskazaniem placówek, które szczepienia będą realizowały. 

 
Radna Renata Supernak – powiedziała, że na ostatnich sesjach składała interpelacje dotyczące zwrotu 

podatku ZUS  z których korzystała Gmina i poszczególne jednostki organizacyjne oraz pytywała o to 

które jednostki organizacyjne gminy wystąpiły o zwrot podatku ZUS i w jakiej wysokości. 

Na interpelacje  otrzymała odpowiedzi od Pana Burmistrza, z których nie jest usatysfakcjonowana. 

Radna odczytała odpowiedź dot. wysokości kwot zwrotów składek ZUS i w związku z tym  umorzeń 

przedmiotowych składek. 

Radna Renata Supernak zapytała dlaczego dwie największe Szkoły: Szkoła  Podstawowa Nr 1           

w Łazach oraz Szkoła Podstawowa w Niegowonicach takich wniosków nie złożyły. 

Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy – powiedziała, że o umorzenia składek ZUS mogą się ubiegać 

zakłady pracy, które zatrudniają do 20 pracowników. 

Radna Renata Supernak – powiedziała, że na posiedzeniu Komisji i Rozwoju w dniu 26 listopada 

2020 r. poprosiła o udzielenie dodatkowych wyjaśnień do informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych należących do Gminy Łazy za poprzedni rok szkolny 2019/2020 w odniesieniu do 

niskich wyników egzaminów ósmoklasisty w Szkole Podstawowej Nr 3 w Łazach. 
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Radna otrzymała odpowiedź Pana Burmistrza, do której zostało dołączone pismo Pani Bożeny Bargieł 

Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 3 w Łazach dot. ”systemu naprawczego” w związku z niskimi 

wynikami egzaminów ósmoklasisty. Radna dodała, że  „system naprawczy” przedstawiony przez 

Panią Dyrektor   jest nie  do przyjęcia.  

Radna dodała, że forma przedstawionych informacji jest nie stosowna i pewne zapisy nie powinny 

mieć miejsca. Taka odpowiedź ją nie satysfakcjonuje.  

Anna Gorgoń – Kierownik Wydziału Edukacji , Kultury, Sportu i Zdrowia – odpowiedziała, że w tej 

sprawie odpowiedzi udzieliła Pani Bożena Bargieł – Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3 w Łazach. 

Dodała, że z informacji jakie otrzymała Pani Dyrektor podejmuje teraz próby tworzenia zespołu 

wyrównawczego , stacjonarnego z języka angielskiego, matematyki, żeby podnieść poziom. 

Zobaczymy jakie będą wyniki tegoroczne.  

Radna Renata Supernak – powiedziała, że w innych szkołach jest dobrze. 

Maciej Kaczyński – Burmistrz Łaz  - powiedział, że spotkał się z Panem Leszkiem Wendą-

prezesem TBS Chorzów, w którym Gmina Łazy posiada udziały. Celem spotkania było 

omówienie nowych możliwości budowy i finansowania mieszkań na wynajem z możliwością 

ich wykupu. W tej sprawie planujemy zorganizowanie spotkania Radnych z 

przedstawicielami TBS w celu omówienia szczegółów ewentualnego przedsięwzięcia. 

Radni uważają, że budowa  mieszkań jest potrzebna w Łazach i poparli propozycję    

dot. zorganizowanie spotkania Radnych z przedstawicielami TBS  w celu omówienia 

szczegółów ewentualnego przedsięwzięcia. 

Maciej Kaczyński – Burmistrz Łaz  - powiedział, że pomieszczenia w Urzędzie Miejskim      

w Łazach wymagają remontu dla poprawy bezpieczeństwa dla petentów  i wygodnego  

załatwienia spraw. 

Radni uważają, że Urząd Miejski powinien być wizytówką Gminy  i spełniać godziwe  warunki 

do załatwiania spraw przez  petentów. Popierają przeprowadzenie remontu w pomieszczeniach 

Urzędu Miejskiego w Łazach.  

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokół sporządził Teresa Kurzacz                                             Przewodnicząca  

                                                                                              Rady Miejskiej w Łazach 

                                                                                                      Anna Staniaszek 

 


